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Redactioneel

Lieve lezer, 

Herfst! De bronst van de 
edelherten op de Veluwe en de 
Oostvaardersplassen luiden het 
seizoen in waarin overvliegende 
vogels gaan overwinteren in 
warmere oorden. Egels en 
zwijntjes komen tevoorschijn en 
de kersverse eerstejaars vinden 
langzaam hun draai op het 
Androclus.

Ook zitten wij hier alweer aan onze 
laatste Koeieletters te werken.  
Wat hebben wij hier met veel 
plezier aan gewerkt! We willen 
graag al onze schrijvers bedanken 
en ook het bestuur voor het 
Denderunde jaar. We wensen het 
nieuwe bestuur (en ook de nieuwe 
redactiecommissie!) veel succes 
toe komend jaar! 

In deze laatste editie van onze 
commissie kom je achter de 
historie van de kamer (met feitjes 
die je vast nog niet wist!), hebben 
we weer spetterende uitspraken in 
de Hooizolder staan en interviewen 
we Anton-van-de-Tolakker in het 
onderonsje. Wat doe je als je als 
beginnend dierenarts gevraagd 
wordt om een uitgebroken Belg te 
verdoven? Blader daarvoor naar 
dierenarts en dan, daar vertelt 
Wim Schaap je er alles over!
Tot slot hebben we weer een 
schattige foto van een Veefokker 
in Joost mag ’t weten (weet jij wie 
het is?) en op pagina 37 stelt het 
nieuwe bestuur zich voor!

Veel leesplezier!

De Redactiecommissie
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Voorzitterswoord

Een toom van 225 verse, soms nog 
wat naïeve, eerstejaars hebben de 
afgelopen maand de faculteit 
Diergeneeskunde bestormd. 
Ze zijn meestal nog maar vers 
geworpen door de veilige 
middelbare school en zijn nu in de 
eerste maanden opzoek naar een 
warm nest.

Vele hebben het warme nest van 
de Veefokkers al gevonden, dan 
hoef ik nog niet eens te spreken 
over het aantal dat de warme 
platen van ons tosti-ijzer heeft 
gevonden of het aantal liters koffie 
dat wordt verorberd in de kamer.

Dit is echter nog maar de eerste 
stap voor generatie 2015, 
ze moeten nog een hoop leren! 
Het opvoeden tot volwaardige 
Veefokkersvarkens kan het 
bestuur niet alleen. 

Jaag deze eerstejaars dus 
aan, trek ze mee naar 

excursies en laat ze zien hoe 
een echte Veefokker geniet 

van zijn studie!

Afgelopen periode zijn er natuurlijk 
tal van activiteiten geweest die 

hieraan hebben bijgedragen: 
zo heeft het flower COWer 
feest een bult gezelligheid met 
zich meegebracht en heeft het 
symposium een hoop mensen 
aan het nadenken gezet! Over 
dit laatste onderwerp kan ik 
jullie allemaal aanraden om 
eens de documentaire ‘de 
mannenbroeders van Kootjebroek’ 
te kijken. Hierdoor krijg je een 
beeld wat een uitbraak allemaal 
met je kan doen.

Zes nieuwe enthousiastelingen 
nemen op 22 oktober het stokje 
van ons over. Ons Denderunde 
jaar zit er dan op. Jochem, Joey, 
Kim, Marco, Marije & Sanne 
kunnen er dan hún jaar van gaan 
maken! Voor nu veel leesplezier in 
deze laatste Denderunde 
Koeieletters!
Het beste maar weer!

Anton Verleun
h.t. voorzitter
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Dierennieuws

Rundvee
Met ons boegbeeld Leentje gaat 
het uitermate goed! Nadat Leen 
in juli drachtig is gescand, heeft 
ze eerst een tijdje op afstand van 
de Tolakker gelopen, maar sinds 
de introductie loopt ze weer op de 
weides rond de Tolakker. Op de 
introductie zelf heeft ze zich ook 
voorbeeldig gedragen!
Mohna blijkt een echte diesel te 
zijn, in haar eerste twee lactaties 
kwam ze niet verder dan een 
lactatiewaarde van 82. Echter heeft 
ze momenteel een lactatiewaarde 
van 97 en geeft ze na 134 dagen 
nog steeds 32 liter per dag met 
4,42% vet en 3,61% eiwit!

Schapen
Over een aantal dagen mag onze 
nieuwe aanwinst Victor zichzelf 
gaan bewijzen! Hij krijgt de eervolle 
edoch zware taak om vanaf 9 
oktober Diva, Dora en Lana drachtig 
te krijgen. Met als doel natuurlijk 
om onze zwartbles schapen weer 
verder te helpen naar hét perfecte 
zwartbles schaap. Wil je weten 
hoe zo’n schaap er daadwerkelijk 
uitziet, schroom dan niet om de 
voorzitter hiernaar te vragen!

Varkens
7 Augustus was de grote dag! 
Toen heeft Lieve 12 prachtige 
biggen op de wereld gezet. Deze 
zijn voor 87,5% pietrain. Hiervan 
zijn 3 zeugjes geselecteerd die 
door gaan als verenigingsvarken. 
Van deze drie zal door het bestuur 
één worden geselecteerd waar 
we verder mee gaan fokken. 
Aangezien we één varkentje 
binnen ons bestuur hebben, is 
er besloten om er één Elise te 
noemen (de kleinste en meest 
luidruchtige). Om de andere 
dames niet te kort te doen, hebben 
we er ook één Marline genoemd 
(de langste) en er heet er één 
Sophie (heeft iets dikkere billen). 
Kijk voor meer foto’s op de site!



8

Historie Kamer

De Veefokkers hebben al zo lang 
ik me kan heugen een kamer op 
de faculteit. Vóór de verbouwing 
van het Androclus (2006-2007), 
zat de Veefokkerskamer op de 
begane grond, tegenover de 
huidige posterwand van DSK. 

Het was een veel te kleine 
kamer waar het hechte, 

kleine groepje Veefokkers in 
de pauzes hun bammetjes 
kwam eten onder het genot 

van een kopje koffie. 

De behangen muren werden 
door elk bestuur beschilderd met 
hun logo. Die stukken behang 
zijn aan het plafond in de huidige 
kamer nog steeds te bewonderen 
(besturen “Krachtvoer”, “Bij de 
Pinken” en “Veebelovend”).

Toen de verbouwing van het 
Androclus begon moest er een 
nieuwe plek voor de Veefokkers 
gevonden worden, waarbij het 
de faculteit een goed idee leek 
om deze vereniging dan maar 
in de oude KI-vleugel te zetten. 
Dit gebouw stond op de plaats 
van het huidige Departement 
Landbouwhuisdieren. Het stond 
al op de nominatie om gesloopt 

te worden en was dus uitermate 
geschikt voor de Veefokkers!

De kamer bestond daar uit drie 
aaneengesloten ruimtes. Je 
kwam binnen in een relatief kleine 
kamer met banken en, jawel, een 
eigen koelcel (vroeger was alles 
beter!). De volgende ruimte was 
het keukentje, met percolator 
en koffietafel. Nog een deur 
verder was het bestuurshok. 

Na ruim een jaar verbouwen 
mochten we terug naar het 
Androclus, waar we de huidige 
kamer toegewezen kregen. In de 
kerstvakantie werd er verhuisd en 
geprobeerd de sfeer van 
de Veefokkerskamer zoveel 
mogelijk terug te krijgen. 

Drempelverlaging was in die tijd 
een hot-item, maar dit werd zo 
goed aangepakt dat er binnen 
het jaar gevraagd werd om 
drempelverhóging, aangezien 
de oude van dagen in de pauzes 
niet meer gegarandeerd een 
zitplaats hadden en de 10 liter 
koffie vaak al vóór 10.00u op was 
in verband met de hoorcolleges. 
De balans hierin is tegenwoordig 
volgens mij redelijk gevonden!
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Historie Kamer

Het mooiste attribuut in de 
kamer is moeilijk te 

benoemen, juist omdat bijna 
elk voorwerp

wel een verhaal heeft. 

Persoonlijk vind ik de twee grote 
schilderijen achter de houten bank 
erg mooi, maar deze zijn dan ook 
gegeven door “mijn” bestuur, Vee 
Power. Bij het verhuizen hebben we 
kunstenaar Alfons Oude Avenhuis 
gevraagd een kunstwerk te 
maken voor op de lege witte muur. 

Na een paar goede gesprekken 
heeft hij het tweeluik van de 
kleurrijke Lakenvelder gemaakt.
Erg mooi vind ik de doordachte 
details: de rode lijn die de fokkerij 
voorstelt, die als een rode draad 
door het hele schilderij en onze 
vereniging loopt; De Lakenvelder, 
die niet als een echte Lakenvelder 
geschilderd is maar als een laken 
aan de lijn, de lijn die tussen beide 
schilderijen op de muur doorloopt 
en de vele felle kleuren, voor de 
kleurrijke en levendige vereniging 
die we zijn.
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Historie Kamer

Al met al is de Veefokkerskamer 
een perfect plekje om je pauze, 
WOB en overige vrije uurtjes 
te vieren! Voor alle Veefokkers 
(in spé) die het toch nog wat 
spannend vinden om in de 
Veefokkerskamer te komen 
kijken, een korte anekdote over 
mijn eerste stapjes als Veefokker:

Als eerstejaars had ik, met een 
paar dappere mentorbroertjes en
-zusjes, besloten in de pauze naar 
de V.V.F.C te gaan. We verlieten 
het veilige Androclus, liepen naar 
de KI-vleugel (“hier is het toch?!”) 
en stapten de zojuist beschreven 
eerste kamer binnen. “Gezellig, 
banken! Maar waar is de koffie?” 
De hoek om en zodra we door 
de tweede deuropening stapten, 
viel het gezellige geroezemoes 

abrupt stil. Pak ‘m beet tien paar 
ogen keken wie er binnenkwam. 
Een voorzichtige “hoi” kwam nog 
net over onze lippen. Uiteraard 
stond de percolator in de verste 
hoek, dus iedereen schoof wat 
op om ons er langs te laten. 
Wat ongemakkelijk een kopje 
gepakt (“Is deze van iemand? 
Is ‘ie überhaupt schoon?”) en 
gevuld met koffie. Zodra we 
ons omdraaiden startten de 
gesprekken gelukkig weer. Je zoekt 
een plaatsje, stelt je voor en de 
gesprekken komen op weer gang. 

Opeens voelt het anders....
je hoort er bij en wil er nooit 

meer weg!

Thijs Derkman





Het veefokkertje 
is Suzanne de 
Groot!
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Klauwbekapweekend

In het weekend van 11 en 12 juli 
was het weer zover, het jaarlijkse 
klauwbekapweekend. Het was 
voor sommige mensen moeilijk 
om op de vroege zaterdagochtend 
al om kwart over 7 op de faculteit 
te zijn, maar met een beetje 
vertraging vertrokken we dan 
toch naar het mooie Brabant.

We begonnen onze excursie in 
Helvoirt op het melkveebedrijf van 
de familie van Esch. Onder 
begeleiding leerden we de fijne 
kneepjes van het klauwbekappen. 
‘s Avonds was er toevallig een 
gezellig feestje tot in de kleine 
uurtjes georganiseerd door 
Marleen en haar zussen en dat 
kwam ons niet verkeerd uit! Het 
laatste deel van de nacht hebben 
we doorgebracht in een grote tent 
in de achtertuin van de boerderij. 

‘s Morgens ging om 7 uur de 
wekker alweer en werden 

we verwend met een lekker 
gebakken eitje, fit genoeg 

voor een tweede dagje 
klauwbekappen!

Het volgende adres wat op 
de planning stond was het 
melkveebedrijf van de familie 
Linschoten in Lage-Mierde. Hier 
worden de koeien op een moderne 
grupstal gehuisvest. Hoewel de 
hardheid van de klauwen op dit 
bedrijf misschien niet helemaal 
geschikt was voor ons als 
beginnende klauwbekappers, was 
het toch mooi om te zien wat voor 
een invloed de bedrijfsvoering en 
huisvesting hebben op de conditie 
van de klauwen. We sloten het 
weekend af met een heerlijk diner 
bij Rianne thuis.

Ik denk dat ik namens iedereen 
kan spreken als ik zeg dat het een 
super geslaagd weekend was!

Dyon Schrijver
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Klauwbekapweekend
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Symposium

Woensdag 16 september was 
het dan eindelijk zover: het 
symposium met het thema 
‘Uitbraakmanagement o.d.z. 
Ruimen of duimen?!’ was daar! Al 
weken van tevoren was de faculteit 
verzadigd geraakt met geel-zwart 
afzetlint en de prachtige posters 
die de symposiumcommissie 
vakkundig had gemaakt. 

Nieuwsgierig keek ik rond naar 
de jongens en meisjes in de witte 
polo’s: het hulpteam was voor mij 
deels al bekend, omdat roddels 
nou eenmaal snel gaan, maar er 
zaten ook nog verrassingen bij. 

Snel een kop koffie en dan de zaal 
in, waar dagvoorzitter Frans van 
Knapen het symposium opende. 

Hij bracht meteen een duidelijke 
boodschap, namelijk het verschil 
tussen een ramp (groot ongeluk) 
en een crisis (het effect van een 
groot ongeluk op de samenleving). 

Een ramp hoeft geen crisis 
te worden, maar daar werkt 
de media daar nou eenmaal 

niet altijd aan mee. 

Verder wist hij de zaal -op z’n 
Van Knapens- te boeien met zijn 
verhalen over zijn verlangen naar 
een veterinair staatshoofd en een 
aandeel voor de dierenarts in de 
veiligheidsregio’s van Nederland. 

Daarna was het de beurt aan 
Elzo Kannekens, deputy CVO op 
het Ministerie van Economische 
Zaken. Hij liet zien wat het voor 
ons kleine kikkerlandje betekent 
om de op-één-na grootste agro-
exporteur ter wereld te zijn: 
nergens ter wereld leven mensen 
en dieren dichter op elkaar dan in 
de Peel. 

De kans op het uitbreken 
van een zoönose is dan ook 

erg groot. 

Zijn verhaal was bedoeld als 
wake-up call om veterinair 
Nederland te laten inzien hoe 
belangrijk hun taak als dierenarts 
is. Hij vertelde over zijn eigen taak 
door een anekdote van een jaar 
geleden aan te halen: “Tijdens een 
overleg op het ministerie hield ik 
op de achtergrond social media in 
de gaten. Op een gegeven 
moment kwam het volgende 
twitterbericht binnen: 
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Symposium

‘Oeh, spannend, ik ben 
verdacht van Aviaire 

Influenza...’

Pluimveehouder in hartje 
Barneveld… goedemorgen.”  
Daarmee had Elzo de lachers op 
de hand, maar het is natuurlijk 
bizar dat zulke dingen gebeuren. 

De volgende lezing was die van 
Helmut Saatkamp. Hij bracht 
in zijn lezing naar voren dat 
economie veel meer is dan geld. 
Economisch gezien bestaat er een 
verschil tussen productieziekten 
en (hoog) besmettelijke 
dierziekten, maar voor beide 
geldt dat kosten het best kunnen 
worden gemaakt in vredestijd. 

Hendrik-Jan Roest was de 
volgende spreker, maar voordat 
hij zijn verhaal begon, uitte hij nog 
even zijn zorgen of de zaal toch 
echt niet aan open TBC leed, zoveel 
werd er gehoest en geproest! 
Meneer Roest nam de zaal 
mee naar de Q-koorts uitbraak 
en wat veterinair en humaan 
geneeskundig Nederland van die 
situatie heeft geleerd. Hij 
benadrukte vooral de sleutelrol 
die de dierenarts heeft in de 
bescherming van mens en dier. 

Adriaan Antonis was de volgende 
spreker en hij startte met een 
verhaal genaamd ‘six blind men 
and the elephant’. Zes mensen 
denken de waarheid in pacht te 
hebben, maar ze moeten een 
stapje terug doen om te zien dat 
meerdere delen samen één geheel 
zijn.  Zijn verhaal was heel divers en 
ging van het gebruik van soja en 
weipoeder naar antibiotica, naar 
de ‘Holsteinisering’ van rundvee  
en daarna naar de ontwikkeling 
van DISA-vaccins. 

De laatste spreker was Jim 
Bakker, wiens waargebeurde en 
zelfbeleefde verhaal over Mond- 
en Klauwzeer een grote indruk op 
de mensen in de zaal achterliet. Hij 
benadrukte als laatste wat al zijn 
voorgangers die dag al hadden 
gesteld: 

“Je moet vrienden maken in 
vredestijd, want als de 

pleuris eenmaal uitbreekt, 
moeten mensen weten wat 

ze te doen staat”. 

Ik vond het een enorm leuk en 
leerzaam symposium en dat mag 
gezegd worden!

Fiona van Kaam 
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Eerstejaars RVB

Dinsdag 8 september heeft een 
mooie club eerstejaarsstudenten 
hun onderdompeling gekregen 
in de vaardigheid om rundvee te 
beoordelen. 

Met een pilsje in de ene, en een 
beoordelingsformulier in de 
andere hand hebben we geleerd 
waarom je nou Berta 86 boven 
Mientje 48 zet als je kijkt naar hun 
exterieur. 

Natuurlijk vond de activiteit plaats 
op de thuisbasis van de Veefokkers, 
namelijk de rundveestal op de 
Tolakker. Hier hebben we aan de 
hand van een prachtige koe uitleg 
gekregen waar je naar kijkt als je 
een koe wilt beoordelen en hoe je 
op basis daarvan punten toekent. 

Onze instructeur, Engbert-Jan 
Ruitenberg, van de CRV heeft ons 
uitgelegd hoe je een koe keurt op 
basis van het uier (denk hierbij 
bijvoorbeeld aan speenplaatsing), 
ophanging, beenwerk, bouw van 
het kruis, welving van de ribben 
en ga zo maar door. Hij heeft 
dit bij één koe voorgedaan en 
vervolgens een eindbeoordeling 
gegeven.

Hierna was het de beurt aan 
ons, eerstejaars en een aantal 
ouderejaars studenten, om 5 
koeien te beoordelen op de 
verschillende onderdelen en ze 
van hieruit een eindbeoordeling 
toe te kennen. 
Het bleek dat dit nog niet zo 
makkelijk was als eerst gedacht. 
Uiteindelijk bleek dat een aantal 
van ons natuurtalenten zijn als het 
op rundvee beoordelen aankomt, 
terwijl anderen (waaronder ikzelf) 
nog héél wat te leren hebben.
Maar dat is natuurlijk een van de 
dingen waarom we met z’n allen 
lid worden van de Veefokkers. 

Al met al heb ik een mooie, 
leerzame avond gehad die werd 
afgesloten met een prachtig feest. 
Iedereen die er niet was heeft echt 
wat gemist en raad ik aan om het 
alsnog een keer aan een RVB mee 
te doen.

Friso Roelofs



Een goed presterende veestapel is de basis. Het is uw bron van 
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Boerenbloed

Hoiii mensjes, of moet ik zeggen 
beste mede veterinaire 
studenten!!
 
Ik ben Iris van Drie, 18 jaar oud en 
boerendochter. Wij hebben thuis 
namelijk een melkveebedrijf!

Tot mijn derde hebben mijn vader, 
moeder, tweelingzus en ik op 
een boerderij in Nijkerkerveen 
gewoond. Hier hadden we ook 
varkens. Helaas moesten we weg 
door stadsuitbreiding en nu wonen 
we in het prachtige Overijssel in 
het kleine dorpje Heeten op een 
boerderij met alleen koetjes. We 
zijn van een Hollandse grupstal met 
18 koeien naar een ligboxenstal 
met 48 koeien gegaan. Toen we 
hier net kwamen wonen molken 
we met een open tandem 2x3, dit 
duurde altijd heel lang. 

Nadat we in 2006 het jongvee 
van de deel naar de nieuwe 
jongveestal verhuisd hebben, 
hebben we in februari 2007 onze 
oude open tandem verbouwd 
naar een 2x8 50 graden 
visgraatmelkstal. Ook hebben we in 
februari 2013 140  zonnepanelen 
laten leggen op onze jongveestal.
 
Tegenwoordig hebben we een 

melkveebedrijf met 56 melkkoeien, 
een paar droge koetjes en een 
grote bult eigen opfok voor de 
uitbreiding naar 70 koeien! Wij 
hebben voornamelijk rode en 
zwartbonte Holstein Friesians maar 
we hebben ook 2 blaarkoppen, 
waaronder mijn eigen Leentje.
We hebben 27 hectare land, 
waarvan 22 hectare grasland is. 
Hier lopen de koeien en de pinken 
zomers! 

De koeien worden bij ons 
opgehaald op een aparte 
manier, namelijk te paard!
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Boerenbloed

Mijn tweelingzus en ik hebben 
allebei heel veel interesse in het 
boerenbedrijf. Als onze ouders 
op vakantie gaan doen wij ook 
samen het bedrijf, dit is altijd nog 
heel soepel gegaan. 

Ik wilde vroeger het bedrijf 
overnemen, maar nu heeft 

mijn tweelingzus die 
plannen. 

Nadat we beide ons VWO-diploma 
hebben gehaald is zij “Agrarisch 
Ondernemerschap: Dier en 
veehouderij” gaan doen en ben ik 

gelukkig decentraal geselecteerd 
voor de mooiste studie van 
Nederland.

Ik hoop nog vele jaren hier bij 
Diergeneeskunde te studeren, 
genieten van de mooiste feestjes, 
de leukste mensen en met bier in 
overvloed!

Groetjes!
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Onderonsje

In ‘t kort:
Naam: Anton Uijttewaal
Leeftijd: 52 jaar
Geboorteplaats: Schalkwijk
Privé: Getrouwd, 2 dochters
Functie: Dierverzorger

Hoe ben je op de Tolakker 
terecht gekomen?
Ik ben in 1986 al begonnen met 
werken op de faculteit, bij de 
afdeling heelkunde van de grote 
huisdieren (later werd dit het 
Departement Paard). Tussendoor 
heb ik van 2000 tot 2002 op de 
Tolakker bij voeding gewerkt. 
Zo’n vier jaar geleden ben ik bij 
de rundveestal terechtgekomen: 
bij Paard werd gereorganiseerd, 
en Leonie was zwanger dus 
hadden ze op de Tolakker 
een extra paar handen nodig. 

Wat zijn daar je 
werkzaamheden?
Met Wim en Leonie werk ik in 
de rundveestal, ik hou me daar 
bezig met onderwijs, keuringen en 
fokkerij. De fokkerij is echt een 
hobby van me: ik ging vroeger 
al graag met mijn vader naar 
keuringen, en dat doe ik nu nog 
steeds. Toen ik hier kwam werken 
hadden we hier driewegkruisingen 
lopen met Brown Swiss, Zweeds 
roodbont en HF. Deze koeien 
waren kleiner, hadden minder 
inhoud en een kleiner uier. We 
fokken nu terug naar HF met 
behulp van Triple A. Ik vind het leuk 
om met de anderen goede stieren 
uit te zoeken. Verder moet ik nu met 
alle eerstejaars melken en geef ik 
practica, dat is ook altijd heel leuk.

Wat is het gekste dat je hebt 
meegemaakt tijdens het 
onderwijs geven?
Een paar jaar terug bij een van de 
practica was er een boerenzoon 
die een lastige koe in de box zou 
zetten. Toen de koe een halster 
om had zette ze het op een lopen, 
maar de jongen hield goed vast en 
gleed alsof hij aan het waterskiën 
was achter de koe aan! Hij is van 
achterin de stal tot aan de melkstal 
gegaan en daar zette hij toen de koe 
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Onderonsje

vast. Dat was heel mooi om te zien.

Wat zijn, naast de fokkerij, je 
hobby’s?
Ik mag graag schaatsen. Vroeger 
schaatste ik altijd al op de Wetering, 
en ik zit ook in het bestuur van 
de ijsclub bij ons in het dorp. Ik 
heb op de ijsbaan negen winters 
elke week in wedstrijdverband 
marathons geschaatst, en twee 
keer 200 km op de Weissensee in 
Oostenrijk.  Ik vind het ook leuk om te 
fietsen. Met de club uit Schalkwijk 
hebben we een keer vanuit het dorp 
een rondje IJsselmeer gereden en 
ik ga ook wel eens met SIS mee. 

Wat staat er nog op je bucket 
list?
Ik wil graag nog een keer de 
elfstedentocht schaatsen. Ik ben 
al tien jaar lid, dus hopelijk gaat 
het dit jaar echt gebeuren! Verder 
lijkt het me heel leuk om een keer 
naar Amerika te gaan om daar 
grote bedrijven en mooie koeien 
te bekijken. Het zou ook geweldig 
zijn om een keer een hele mooie 
kampioen op de NRM te hebben.

Tip voor de Veefokker:
Probeer alles met plezier te doen: 
je moet het naar je zin hebben, en 
het je naar je zin maken. 
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Culinaire avond

Op 15 september jongstleden 
hebben  Ir. Tjeert de Boer en ik, 
beiden bestuursleden van de 
voormalige Stichting Amplitude, 
de culinaire avond in het 
Androclusgebouw bijgewoond. 
Het was een  ‘blinde’ vlees-
proeverij, waarbij telkens 
twee stukjes  vlees  werden 
voorgeschoteld door de kok van 
achtereenvolgens: 

(1) ’plofkip’ versus een langzamer 
groeiend vleeskuiken, 
(2)regulier varkensvlees versus 
vlees van ‘Friberne-varkens (Fries; 
ruwvoer, kruiden), 
(3) hamburgers van de supermarkt 
versus een van waterbuffel, 
(4)vlees van ‘regulier rund’ vs. 
dat van ‘Blonde d’Aquitaine’.  Na 
afloop van elke gang werd door 
hand opsteken gestemd.

Bij kip was de stemming verdeeld. 

Het reguliere varken had een lichte 
voorkeur. De hamburger van de 
Lidl bleek duidelijk beter (en ook 
dikker).  Het vlees van de ‘Blonde’ 
kreeg ook meer stemmen.  

Mede vanwege de 
ontstane discussie,  heb ik 
een toelichting gegeven op 
de vleeskwaliteit van bereid 
vlees (malsheid, sappigheid 

en smaak) en  de stelling 
toegelicht dat deze in de 
gehele  keten beïnvloed  

wordt. 

We hebben een genoeglijke 
avond beleefd. Hulde aan het 
bestuur voor de organisatie van 
deze derde ‘Sybesma-activiteit’!

Dr. Gijs Eikelenboom



Based on honey and essential oils

Vetramil the power of

    medical honey!
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Joost mag ‘t weten

 
In de rubriek “Joost mag het weten” 
kijken we naar een schattige 
kinderfoto van een bekende 
Veefokker. 

Op deze foto zie je een jong 
Veefokkerinnetje haar favoriete 
koe showen. Herken jij haar aan 
haar onschuldige lachje? 

Wie het is? 
Joost mag het weten! 

Kan jij toch niet zien wie het 
is? Spit dan deze Koeieletters 
goed door, want we hebben het 
antwoord weer goed verstopt!



adv de Heus

de beste 
mengvoeders

en een 
professioneel 

advies

wij helpen 
u elke dag 

vooruit

WWW.DE-HEUS.NL

U wilt 
vooruit met 
uw rundvee

wij helpen 
u elke dag 

vooruit

Onze 
mengvoeders 

helpen u 
een handje



32

Dierenarts en dan

Van Elise kreeg ik een half jaar 
geleden het verzoek om iets te 
schrijven voor het stuk Dierenarts 
en dan…. Maar om nou iets te 
schrijven als je net drie weken aan 
het werk bent en je bul nog moet 
ophalen leek mij iets te voorbarig. 
Dan had ik een leuk epistel over 
mijn acht jaren studententijd 
kunnen schrijven, dus daarom 
hebben we het een half jaartje 
uitgesteld.

En al denk je dat een half jaar als 

dierenarts niet lang is, toch maak 
je enorm veel mee. Je leercurve 
gaat exponentieel omhoog en de 
kennis omtrent rariteitenkabinet 
wordt ruim vergroot. Nu is het aan 
mij om u als lezer 500 woorden 
lang te boeien met mooie verhalen. 
Het meest spannende moment 
was afgelopen week. Op mijn vrije 
middag werd ik door de assistent 
gebeld: 

‘Wim, kun jij nu met spoed 
het verdovingsgeweer 
komen halen en een 

uitgebroken Belg bij de 
slager gaan schieten?’ 

Ik met gezwinde spoed naar 
de praktijk. Daar ligt een 
verdovingspistool klaar… In het 
kistje zit xylazine 500 met wat 
doseringen van waterbuffels, 
antilopen en andere exoten. 
Daarnaast een potje ketamine. De 
link was snel gelegd dat  dat vast 
bij elkaar opgelost moest worden, 
maar in welke dosering? In een pijl 
kan 2,5ml. Met de haastige uitleg 
van een collega over oplossen, 
pijl vullen en vooral niet vergeten 
de loop vast te houden anders 
vliegt die eraf, snel op mijn doel 
afgegaan.
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af gegaan. Bij de slager 
aangekomen was mijn aankomst 
zeer gewenst en was er een zucht 
van opluchting. Dit terwijl het doel 
opzich ‘de losgebroken dolle koe 
schieten’ nog niet behaald was. 

Het bleek dat het dier al een 
man omver had gelopen, 

over de winkelwagens van 
de plaatselijke supermarkt 

was gelopen en na wat 
expedities door 

verschillende tuintjes ergens 
achter een huis was weg 

gekropen. 

Bij het zien van een persoon was 
er geen twijfel en vloog zij die aan. 
Vanuit een badkamer raam van 
een vriendelijke vrouw had ik vrij 
schot en kon ik schieten. 1e pijl, 
voltreffer… in zijn oornummer. Niet 
echt effectief dus. Dat was al de 
helft van mijn verdovingsmiddel. 
Nog één pijl over, 2e pijl, vol in zijn 
wang, waarschijnlijk niet lekker 
intramusculair. Xylazine 500 op... 

Dan nog maar een pijl vullen met 
sedamun (2% xylazine oplossing). 
Het dier was inmiddels gaan 
lopen en de doorgaande weg 

overgestoken. Half over een auto 
heen gelopen was het in een 
openstaand schuurtje gelopen. Hij 
zag alleen een grasmaaier en wat 
tuinspullen. Ik zag vol haar dikke 
billen in het kozijn staan. Dit schot 
kon niet mis gaan. Na drie pijlen, 
wat vernielde tuintjes en genoeg 
tumult is het beest gaan liggen. 
En met off-label use medicatie 
was het beest 28 dagen verwijdert 
van de slacht en kan het fijn nog 
een maandje op stal staan. 

Alle andere mooie verhalen over 
schystosomen, aangereden 
honden, verlossingen van 
kalveren van 130kilo, je eerst TAP 
operatie, keizersnede onder een 
notenboom, koeien vol stoppen 
met lakens, etc, etc, etc, vertel ik 
graag onder het genot van een 
biertje in ’t Sticht. 

Veefokkers, geniet van de studie! 
Dan geniet ik van het werken (en 
ja, je mist de gezelligheid van het 
diergeneeskundig studentenleven 
snel).

Wim Schaap
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Internationaal

Van half augustus tot half september 
ben ik in Amerika geweest om 
mijn opvoelvaardigheden te 
verbeteren. Om precies te zijn 
zat ik in California. In ontzettende 
droogte en met temperaturen tot 
45 graden krijgen ze het toch nog 
goed voor elkaar om daar een flink 
aantal koeien te houden.

Wat kengetallen over het gebied: 
488.000 koeien op 296 bedrijven, 
met een gemiddelde van 1651 
koeien per bedrijf en een gemid-
delde productie van 10.500 kg. 
Ze gebruiken echter nog wel 
productieverhogende middelen 
(BST)).

Vanuit de buitenpraktijk waar ik 
gehuisvest was gingen we met 

vier studenten, twee dierenartsen 
en één resident op bedrijfsbezoek 
naar een aantal bedrijven voor 
vooral drachtigheidscontrole. 
Om de warme temperaturen een 
beetje te ontlopen vertrokken we 
tussen 6.00 en 7.00 uur ’s ochtends. 
Een gemiddelde ‘herd check’ 
duurde tot 11.00 uur waarbij we in 
totaal meer dan honderd koeien 
checkten. Dit kwam neer op zo’n 
20-30 koeien per student waarbij 
alles werd gecontroleerd door de 
dierenarts. 
De controles waren op z’n vroegst 
32 dagen in de dracht en tot 
uiterlijk vijf maanden dracht voor 
een tweede bevestiging. 

Met een zere schouder en 
ontzettend verkrampte arm 
durfde ik aan het eind van 
de 4 weken wel met bijna 

100% zekerheid te zeggen of 
er een dracht was of niet. 

Ik was me in ieder geval bewust 
van mijn (on)kunde en wat ik 
precies wel en niet voelde. Ook het 
retraheren van de uterus ging 
steeds beter, al was dit bij de 
kleine Jersey uteri makkelijker 
dan de grote Holsteins, die 
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Internationaal

een schofthoogte van wel 1,75 
haalden.

Betreffende de ‘vooroordelen’ die 
er zijn over het antibiotica/ medici-
jn gebruik in Amerika, kan ik het 
alleen maar bevestigen. Er werd 
door de veehouders met gemak 
even 144 flesjes Excenel besteld 
zonder enige interesse vanuit de 
dierenarts waarvoor dit gebruikt 
zou gaan worden. “Misschien was 
het wel in de aanbieding”. Maar 
dat volledig ter zijde.

Naast de ontzettend goede 
veterinaire ervaring heb ik het 
ook erg naar mijn zin gehad. 
‘De Amerikaan’ is ontzettend 
vriendelijk, de ontvangst was 
hartelijk en ik heb zelfs nog een 
avond vlees gegeten en whiskey 
en bier met de dierenarts zitten 
drinken. Het was ontzettend leuk 
om opgenomen te worden in de 
Amerikaanse cultuur en om hun 
gebruiken een beetje te leren 
kennen. 

Om nog even in de 
vooroordelen te blijven, ik 
heb de meeste fastfood 
ketens ook van binnen 

gezien. 

Dit maakt dat ik er totaal geen spijt 
van heb dat ik in mijn eentje ben 
geweest.

Voor iedereen die de RE van dhr. 
Pieterse wil uitbreiden en een 
geweldige tijd wil hebben een 
grote aanrader!

Pim Holzhauer
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Hooizolder
“We 
hadden het 

net over 

jouw zakje, 

daar kan 

je net niks 

mee”
- Anton V. tegen 

Joost B. over 

zijn t-shirt

“Glijdt ie er bij jou 

ook zo in?”

- Enjo O.

“Héé, is jouw ijs 

ook bevroren?”

- Marline van M.

“Hij keek me aan 

alsof  die vuur zag 

branden.”

- Anton V.

Hooizolder
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Hooizolder
“Ooh de ALV van 

de dag van het 

aangeschoten 

paard.”

- Bastiaan G. over de DAP

“Jongens hoe laat 

zijn jullie ballen 

ingedaald?”

- Marline van M. aan Marco 

B. en Rick van H.

“Kom eens! Hij 

moet toch wel 

passen.”

- Elise de J. over een 

jurkje (Bestuurskilo’s?)
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In de koude wintermaanden zijn 
een tiental fanatieke kunstenaars 
onder begeleiding van 
Annemarie Kalden begonnen met 
hun schilderijen, om deze later te 
veilen voor het goede doel. 

In de loop van de tijd zijn er 
prachtige werken ontstaan 

onder het thema ‘Veerkracht’ 
o.d.z. de sector in 

vogelvlucht. 

De opbrengst van de veiling ging 
dit jaar naar Stichting Heifer. 
Stichting Heifer zet zich in voor 
de bestrijding van honger en 
armoede door het plaatsen 
van jonge koeien in Afrikaanse 
boerengezinnen. Met de 
combinatie van vee en 
praktijkgerichte trainingen kunnen 
de boeren genoeg voedsel voor 
zichzelf en de markt genereren.

Op 16 september was het eindelijk 
zover… de veiling zou beginnen. 
Onder begeleiding van Erik Weerts 
en zijn lieftallige assistentes 
werden de schilderijen met veel 
gelul en gebrul geveild.

Iedereen was in het begin nog wat 
verlegen met bieden, maar 

uiteindelijk is de strijd toch 
losgebarsten. Het hoogtepunt 
van de avond was ‘Tolbert 568’ 
van Henk Obbink, wat maar liefst 
360 euro opbracht! Met een totale 
opbrengst van 3050 euro kon de 
avond goed afgesloten worden 
met een toost op dit mooie bedrag. 

Hartelijk dank aan alle 
aanwezigen voor de gezelligheid 
en het steunen van Stichting 
Heifer, zonder jullie had dit 
mooie recordbedrag niet bereikt 
kunnen worden. 

Sylvia Luxemburg en Marit Kemper 

Expositie
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Aftreedrede

De verf is van de klompen 
geschuurd, de barsten zijn er 
in gesprongen. Er is een hoop 
kennis verspreid  en er is weer veel 
geleerd van fouten. Er zijn weer 
vele prachtige WOB’s geweest 
en nog tal van andere gezellige 
activiteiten. Kortom er is weer een 
Veefokkersjaar verstreken. 

Een jaar vol hoogtepunten, teveel 
om op te noemen. Er zijn vele 
excursies georganiseerd. Van het 
onveilig maken van Tsjechië tot 
fiets RVB’s! 

Iets wat voor mij afgelopen 
jaar één van de mooiste 
herinneringen was, is het 

een vol jaar meemaken van 
het echte Veefokkersgevoel: 

na een excursie lekker 
napraten onder het genot 

van een drankje, een 
combinatie van veel willen 
leren en serieus omgaan 

met het beroepsveld en een 
bult gezelligheid die er bij 

komt kijken!

Afgelopen jaar zijn er weer 
nieuwe dingen geprobeerd, zo 
ook de eerste Innovatie beurs. 

Dit concept zal volgend jaar weer 
verder worden ontwikkeld. 

Onze veestapel heeft ook niet 
stil gezeten: Leen is drachtig 
geworden, we zijn een serieuze 
weg ingeslagen met het fokken 
van het perfecte zwartbles schaap 
en met de varkens zijn we ook 
weer dichter bij een echt Piètrain 
varken gekomen.

Ons Denderunde jaar is voorbij, 
dit is niet samen te vatten in een 
aantal woorden. Het is nu tijd 
dat zes andere toppers hun jaar 
mogen gaan maken. Wij hebben 
er een geweldig jaar van gemaakt 
en ik heb er vijf vrienden voor het 
leven bij!

Een veterinair een veterinair, een 
Veefokker een Veefokker!

Anton Verleun
Voorzitter bestuur 2014-2015 
‘Denderund’



40

Nieuw bestuur

Sanne de Vries
Op 28 oktober 1993 zag ik voor het 
eerst het levenslicht in het kleine 
dorpje Driesum, in het noorden van 
Friesland. Al van jongs af aan vond 
ik het leuk om mijn vader te helpen 
op het boerenbedrijf, waar ook 
mijn liefde voor dieren is ontstaan. 
Sinds kort ben ik begonnen aan 
mijn master LH. Naast deze master 
hoop ik het komende jaar een 
goede voorzitter te zijn van deze 
geweldige vereniging. Het lijkt me 
superleuk om er met jullie en de 
rest van mijn bestuursgenootjes 
een skitterund jaar van te maken!

Marco Bakhuis
Goeiedag, ik ben Marco Bakhuis. 
Twintig jaar geleden ben ik 
geboren in Hellendoorn, natuurlijk 
in het prachtige Twente. Iets wat 
jullie waarschijnlijk al wel gemerkt 
hadden. Opgegroeid tussen de 
koeien werd voor mij duidelijk dat 
ik dierenarts wilde worden. De 
keizersneden bij de vleeskoeien 
gaven de doorslag, dit moest ik 
ook kunnen! Momenteel ben ik 
derdejaars student, en zit ik dus al 
weer dik 2 jaar op deze prachtige 
studie. Op dit moment hebben 
we thuis nog ongeveer 150 start 
kalveren en ik zoek dan in de 
weekenden ook vaak de omgang 
met koeien bij een ander op. Als 
vice- voorzitter zal ik zeker op mijn 
plek zijn, om zo de gezelligheid 
onder de leden te behouden. We 
gaan er een mooi jaar van maken!
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Kim van Oostrum 
Een kleine 19 jaar geleden werd ik 
in het prachtige Oost-Groningen 
geboren. Daar hebben we een 
boerderij met zo’n 150 melkkoeien 
en bijbehorend jongvee. De robots 
melken voor ons, maar verder 
is er altijd genoeg te doen! Ik 
vond het altijd al mooi om mee 
te helpen op de boerderij, vooral 
met de koeien. Toen ik voor het 
eerst met de veearts mee geweest 
was, wist ik helemaal zeker 
dat ik diergeneeskunde wilde 
studeren. Ik zit nu in mijn tweede 
jaar, en ik heb er nog steeds 
veel plezier aan! Ik zal dit jaar 
secretaris zijn, en samen met mijn 
bestuursgenootjes heb ik er heel 
veel zin in!

Joey Schuttenbeld
Moi! Ook aan mij de eer om mij 
even voor te stellen! Mijn naam 
is Joey Schuttenbeld, 22 jaartjes 
oud en opgegroeid op een 
melkveebedrijf in Bornerbroek, in 
het mooie Twente. Aankomend 
jaar zal ik de financiën van de 
vereniging beheren. Naast deze 
mooie taak ben ik op dit moment 
thuis nog even druk met een 
bedrijfsverplaatsing, van Twente 
naar Drenthe, en het afronden van 
mijn onderzoeksstage. In januari 
ga ik beginnen met de vakken van 
de master LH. Maar eerst ga ik er 
met jullie een super mooi jaar van 
maken, en hoop ik jullie vaak te 
spreken in onze kamer! Zoals wij 
dat in Twente zeggen: “Kom’t d’r in, 
dan ku’j d’r oet kiek’n!”
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Nieuw bestuur

Marije Ausema
Mijn naam is Marije Ausema en 
ik ben nu derdejaars student 
en, net als de meeste van jullie 
denk ik, decentraal geselecteerd. 
Ongeveer 20 jaar geleden ben ik 
geboren in het altijd mooie hoge 
Noorden, in Stedum om precies 
te zijn. Als echte Groningse 
boerendochter was ik vroeger 
altijd al bij de koeien en kalfjes 
te vinden, thuis hebben we 
namelijk een melkveebedrijf met 
75 melkkoeien en bijbehorend 
jongvee. Aangezien er met koeien 
altijd wat te beleven valt,  ben 
ik in de weekenden nog vaak in 
Groningen te vinden. Komend 
jaar mag ik vice-penningmeester 
zijn van de mooiste vereniging 
van Diergeneeskunde, ik hoop 
er samen met jullie en mijn 
bestuursgenoten een super jaar 
van te maken!

Jochem Geurts
Mijn naam is Jochem Geurts, 19 
jaar geleden op 5 december ben 
ik geboren. Mijn hele jeugd heb 
ik in Nijkerk, aan de rand van de 
Veluwe, doorgebracht. Daar is 
ook mijn belangstelling voor de 
agrarische sector ontstaan. Al 
vanaf mijn tiende levensjaar ben 
ik zoveel mogelijk te vinden op 
boerderijen bij ons thuis in de 
buurt. Van het een kwam het ander, 
al vanaf ik twaalf jaar ben weet ik 
wat ik wil worden, dierenarts voor 
landbouwhuisdieren. Zo kwam ik 
decentraal hier in Utrecht terecht en 
doe ik nu voor het tweede jaar met 
groot plezier deze kneitermooie 
studie. Ik verwacht niet anders 
dan er een verschrikkelijk mooi 
jaar van te maken met alle leden 
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